

朝陽科技大學 094學年度第1學期教學大綱
Financial Management 財務管理

當期課號	3178	Course Number	3178
授課教師	楊智超	Instructor	YANG,JYH CHAU
中文課名	財務管理	Course Name	Financial Management
開課單位	保險金融管理系(二進)四A	Department	
修習別	必修	Required/Elective	Required
學分數	3	Credits	3
課程目標	1. 提供公司理財之基礎知識 2. 具備資產評估、資本預算、營運資金管理之基本能力 3. 具備專業經理人之基本道德素養 4. 了解專業經理人所應達成的公司理財目標	Objectives	1. Providing basic knowledge on company financial management. 2. Having basic ability of asset evaluation, capital budgeting and operation fund management. 3. Basic moral qualities of professional managerial persons. 4. Understanding the goals that professional managerial persons need to achieve.
教材	財務管理 謝劍平 智勝書局	Teaching Materials	
成績評量方式	Final and midterm examination 30% Presentation and reports 40%	Grading	Final and midterm examination 30% Presentation and reports 40%
教師網頁	-		
教學內容	一 財務管理原則 二 風險與報酬 三 投資與財務決策 四 財務計畫 五 短期財務決策 六 各案分析	Syllabus	1. Principles of Financial Management 2. Risks and Rewards 3. Investment and Financial Decisions 4. The financial Planning 5. Short Term Financial Decision 6. Case Study

尊重智慧財產權，請勿非法影印。